

2018／19 中、小學生資助
學校書簿津貼計劃、學生車船津貼計劃及上網費津貼計劃
發放津貼日期

發放津貼日期

得到貴校協助處理資格證明書，本處已於 2018 年 10 月下旬發放學校書簿津貼、學生車船津貼及上網費津貼給在 2018 年 10 月 8 日或以前已遞交資格證明書給本處的學生或已遞交 2018/19 學年「學生資助計劃綜合申請表格」(預印本)並成功通過入息審查的申請人。款項已於 2018 年 10 月 26 日至 30 日期間以自動轉帳方式，存入申請人在申請表格或資格證明書上填報的銀行戶口內。合資格的學生會同時獲發一次過 2,000 元¹的津貼。申請人的銀行存摺或月結單顯示的過帳代號一般是“TA”(學校書簿津貼)、“SIA”(上網費津貼)、“STS”(學生車船津貼)或“ONEOFFGRANT”(一次過津貼)。若遞交資格證明書的學生家長已提供香港流動電話號碼，本處會向他們發出短訊，讓其得悉有關過帳資料。如未能成功過帳，本處會以書面個別通知申請人。

部份申請學生或會因下列情況未能在本期獲發放津貼，本處稍後會就(B)、(C)及(D)項與有關申請人跟進 –

- A) 申請學生的資格證明書在 2018 年 10 月 8 日限期後才送抵本處；或
- B) 申請學生遞交超過一份綜合申請表格／資格證明書；或
- C) 申請人沒有在綜合申請表格／資格證明書上填報銀行戶口號碼或提供錯誤或無效的銀行戶口號碼；或
- D) 申報資料錯誤，例如填報錯誤的級別／學校編號、資格證明書上欠缺申請人或校長簽名等；或
- E) 申請學生在學期間的居所與學校距離不超逾十分鐘步行範圍／已獲其他形式的交通津貼／資助；或
- F) 申請學生已在社會福利署綜合社會保障援助(綜援)計劃下獲發 2018/19 學年的相同津貼。

¹根據立法會於 2018 年 5 月 10 日通過的 2018-19 年度財政預算案的建議，政府在 2018/19 學年會向符合資格領取由學生資助處提供的須經入息審查學生資助的學前至大專學生，每人發放一次過 2,000 元的津貼，以支援他們的學習需要。

Financial Assistance for Primary and Secondary Students 2018 / 19
School Textbook Assistance Scheme, Student Travel Subsidy Scheme
and Subsidy Scheme for Internet Access Charges
Payment Dates of Assistance

Payment Dates

With schools' assistance in handling the Eligibility Certificates (ECs), the Student Finance Office (SFO) has released the School Textbook Assistance (TA), Student Travel Subsidy (STS) and Subsidy for Internet Access Charges (SIA) for 2018/19 school year in late October 2018 to those students whose ECs have been returned and reached the SFO on or before 8 October 2018 or to those students who have submitted the "Household Application Form for Student Financial Assistance Schemes" (pre-printed form) for 2018/19 and have passed the means test. The assistance has been credited into the bank accounts provided by the applicants on the application forms or ECs by autopay during 26 to 30 October 2018. Eligible students would be disbursed with a one-off grant¹ concurrently. Transaction legends are generally "TA" (for TA), "SIA" (for SIA), "STS" (for STS) or "ONEOFFGRANT" (for the one-off grant) as shown in the bank passbook / bank statement to indicate the transactions. For those applicants who have submitted ECs and provided correct mobile phone numbers, the SFO will send SMS to inform them of the related payment information. If the credit is unsuccessful, the SFO will notify individual applicant in writing.

Some student-applicants may not receive their payment in this batch for the following reasons. We will follow up directly with the applicants concerned for items (B), (C) and (D) –

- A) ECs of the student-applicants reach the SFO after the deadline of 8 October 2018; or
- B) The student-applicants have submitted more than one household application form / EC; or
- C) The applicants have not provided any bank account number in their household application form / EC or they have filled in wrong / invalid bank account numbers; or
- D) Application data error such as wrong class code / school code are found, or signatures of applicant or school principal are omitted in the EC, etc.; or
- E) the student-applicant is residing within 10 minutes walking distance from school during the term-time / has already received other kind of travel subsidy / assistance; or
- F) The student-applicant has received the same subsidy under the Comprehensive Social Security Assistance (CSSA) Scheme of the Social Welfare Department for the 2018 / 19 school year.

¹ Pursuant to the 2018-19 Budget passed by the Legislative Council on 10 May 2018, the Government will disburse a one-off grant of \$2,000 in the 2018/19 academic year to each student pursuing pre-primary to post-secondary education and eligible to receive any means-tested financial assistance provided by SFO in order to support their learning.